

And on the amendment of Mr. Lee, seconded by Mr. Pagtakhan,—That the motion be amended by deleting all the words after the word “That” and substituting the following therefor:

“this House oppose in principle Bill C-84, An Act respecting the privatization of the national petroleum company of Canada, because it considers it irresponsible to abandon public sector involvement in the Canadian petroleum industry in the absence of a coherent Canadian federal government energy policy at a time of increasing international uncertainty with regard to petroleum supply.”

And on the amendment to the amendment of Mr. Harvey (Edmonton East), seconded by Mr. Heap,—That the amendment be amended by adding the following words:

“and at a time when the development and wide dispersal of alternatives to traditional fossil fuel energy sources is an environmental necessity.”

And debate continuing;

At 6:45 o'clock p.m., the Speaker interrupted the proceedings pursuant to Order made in accordance with the provisions of Standing Order 78(3), on Tuesday, October 23, 1990.

And the question being put on the amendment to the amendment, it was negated on the following division:

Et sur l'amendement de M. Lee, appuyé par M. Pagtakhan,—Qu'on modifie la motion en retranchant tous les mots suivant le mot «Que» et en les remplaçant par ce qui suit:

«la Chambre s'oppose au principe du projet de loi C-84, Loi concernant la privatisation de la société nationale des pétroles du Canada, parce qu'elle considère irresponsable de mettre un terme à la participation du secteur public dans l'industrie pétrolière canadienne, en l'absence d'une politique énergétique cohérente du gouvernement fédéral canadien, à un moment où l'approvisionnement en pétrole est de plus en plus incertain à l'échelle internationale.»

Et sur le sous-amendement de M. Harvey (Edmonton-Est), appuyé par M. Heap,—Qu'on modifie l'amendement en ajoutant les mots suivants:

«et où l'élaboration et la large diffusion de solutions de rechange aux sources énergétiques traditionnelles que constituent les combustibles fossiles sont essentielles sur le plan environnemental.»

Le débat se poursuit.

À 18h45, le Président interrompt les délibérations, conformément à l'ordre adopté le mardi 23 octobre 1990, en vertu de l'article 78(3) du Règlement.

Le sous-amendement, mis aux voix, est rejeté par le vote suivant:

(Division—Vote N° 308)

YEAS—POUR

Members—Députés

Angus
Axworthy (Winnipeg South Centre)
Berger
Butland
Foster
Gauthier
Hovdebo
Keyes
Lee
Marleau
Pagtakhan
Samson
Speller
Vancief
Young (Acadie—Bathurst)

Arseneault
Baker
Blackburn (Brant)
Clancy
Fulton
Gray (Windsor West)
Hunter
Kilger (Stormont—Dundas)
MacAulay
McCurdy
Parker
Simmons
Stewart
Waddell
Young (Beaches—Woodbine)—58

Assad
Bellemare
Blondin
Dingwall
Gaffney
Harvey (Edmonton East)
Jordan
Langan (Mission—Coquitlam)
MacLaren
Nault
Peterson
Skelly (North Island—Powell River)
Taylor
Walker

Axworthy (Saskatoon—Clark's Crossing)
Benjamin
Boudria
Ferguson
Gardiner
Heap
Karygiannis
Langdon (Essex—Windsor)
MacWilliam
Ouellet
Rodriguez
Skelly (Comox—Alberni)
Tobin
Whittaker

NAYS—CONTRE

Members—Députés

Anderson
Belsler
Blackburn (Jonquière)
Brightwell
Casey
Collins

Andre
Bernier
Blais
Browes
Chadwick
Cooper

Atkinson
Bertrand
Blenkarn
Cadioux
Clifford
Corbeil

Attewell
Bird
Bourgault
Campbell (Vancouver Centre)
Cole
Corbett